
 

 
 
 

Suomen Keilailuliitto ry    Pöytäkirja 10/2022 
Liittohallitus 
 
 
Aika: 27.10.2022 klo 14.30 
 
Paikka: Talin keilahallin kabinetti / etätyökalu Teamsin kautta 
 
Läsnä: Olli Hossi   puheenjohtaja 

Jari-Pekka Laiho etänä, varapuheenjohtaja 
  Jari Ratia   
 Hannele Impola etänä 
 Jorma Laatikainen 
 Jaakko Räikkönen Jani Koivukankaan varajäsen 
 Arto Hyvönen etänä 
  Janne Kolhonen   
  Ossi Kauppi  etänä 
 Tuomas Sorsa etänä 
 Tuija Hiltunen etänä, valtuuston puheenjohtaja §1-6 

 Sami Järvilä  toiminnanjohtaja/sihteeri  
 Jarmo Ahokas päävalmentaja §1-4 
  

Poissa: 
                
  
1. Kokouksen avaus 

 
Puheenjohtaja Olli Hossi avasi kokouksen ja toivotti hallituksen jäsenet tervetulleiksi 
hallitutuksen kokoukseen paikanpäälle ja etäyhteyksin. 
 

2. Kokouksen laillisuus ja päätösvaltaisuus 
 

Puheenjohtaja totesi kokouksen lailliseksi ja päätösvaltaiseksi.  
 

3. Esityslistan hyväksyminen 
 

Etukäteen lähetetty esityslista hyväksyttiin.  
 

4.  Maajoukkuetoiminta 
 
     - päävalmentaja Ahokas kertoo tilannekatsauksen 
     Ahokas kertoi hallitukselle Olympiakomitean Huippu-urheiluyksikön jokasyksyisestä 
     järjestelmätuen hakuprosessista. Päävalmentaja ja toiminnanjohtaja ovat tehneet 



 

   keilailun huippu-urheilusuunnitelman ja valmistelleet esityksen 3.11. pidettävään  
   lajiriiheen Olympiakomitean HY:n johdolle esitettäväksi. Päätökset vuoden 2023 
   tuesta tehdään 5.12.2022. 
   Päävalmentaja esitteli hallitukselle myös tilastoja olympiadilta 2021-24, jotka on tehnyt  
   Ilkka Palomäki Olympiakomiteasta. Suomen miehet ja naiset ovat esim. 2022 vuonna  
   molemmat toisena Euroopan tilastoissa arvokilpailujen mitalimäärissä, myös jos  
   miehet ja naiset laskee yhteen. MM-tasolla Suomen sijoitus on kuudes erinäisten 
   pisteytysten jälkeen. 
    
5.  Edellisten kokousten pöytäkirjat ja tehtävälista 

 
      Käsiteltiin ja hyväksyttiin edellisen kokouksen pöytäkirja, käytiin myös tehtävälista läpi. 
      -   9/2022, kokous pidetty 22.9.2022 (Liite1) 

 
6.  Toiminnan- ja puheenjohtajan katsaus 
 
- kilpakeilailun aktiivisuus, jäsentilanne ja strategiset mittarit 
Puheenjohtaja Hossi kertoi tilannekatsauksen. Jäsenmäärämme putosi näiden kolmen 
kuukauden (heinä-syyskuu) aikana uuteen ikävään pohjaan eli 7541 jäseneen, joka on 
321 (4,1%) vähemmän kuin vuosi sitten. Tästä luku alkaa taas joka kuukausi nousta ja 
kulmakerroin on toivottavasti vielä hiukan korkeampi.  SKL:n jäsenmäärä 26.10.2022 oli 
7596 keilaajaa. 
Huhtikuussa keilailumääriin perustuen ennustin, että tänä kesänä jäsenyyden lopettaisi 
965 keilaajaa. Toteuma oli hiukan suurempi eli tasan 1000 eronnutta (11,9%), kun viime 
kesänä oli 1082 (12,3%). Viimeisellä viikolla tuli liitoilla ns. tyypillinen loppukiri ja yli 140 
lähtijää. Logiikka meni kuten viimeksikin eli nollasarjalaisista erosi paljon yli 32 %, kun 
taas yli 40 sarjaa heittäneistä vain 2 % lopetti eli vähäinen keilaaminen on keskeisin kri-
teeri lopettamiselle. 
- Kaikki keilaa -strategian seuranta 
Seuranta käytiin läpi 2.-3.9. hallituksen strategian teon aikana. 
- markkinointi  
YouTubessa pyörii ns. video lajia etsivälle, keilailu vaihtoehtolajina. SKL:lle on valmistu-
massa Aloita Keilailu-portaali, jonka yhteydessä lanseerataan uusi sähköinen rekisteröinti-
malli. Mallin kautta uusilla keilaajilla on mahdollisuus liittyä jäseneksi lomakkeen kautta 
kaikkialta Suomesta. YLE:n kanssa päästiin sopimukseen Ballmaster Openin sekä naisten 
ja miesten vuoden 2023 SM-kisojen televisioinneista. 
- budjetin toteutumisen arvio 30.9.2022 
Toiminnanjohtaja esitteli hallitukselle arvion päivän ja loppuvuoden tilanteesta. 
- rekisteriohjelman tilannekatsaus 
Työt uuden rekisteriohjelmiston toimittaja Montelin kanssa ovat jo käynnistyneet. Sopi-
musta on viilattu vielä molempia osapuolia tyydyttäväksi. Toiminnanjohtaja lähettää vielä 
hallituksen jäsenille viimeisen version sopimuksesta luettavaksi ja kommentoitavaksi. 
 
7.  Kansainväliset asiat 
   
IBF:n tilanne on edelleen hyvin sekava. Tilejä ei ole vieläkään lupauksista huolimatta  
saatu auki. Pj. Hossi on kutsuttu USBC:n puolelta henkilökohtaisesti Arlingtoniin, jossa 
USBC järjestää World Summit-tapaamisen 6.-8..12. valikoitujen liittojen puheenjohtajille 
koskien IBF:n tulevaisuutta. USBC on lupautunut maksamaan tapaamisesta aiheutuvat 
kulut (lennot, majoituksen ym.).  



 

 
8.  Valiokuntaraportit ja sääntömuutokset 
 
- talous- ja työvaliokunnan kokouspöytäkirja 12.10.2022 
Käytiin läpi ja hyväksyttiin (Liite2). 
- naisvaliokunnan kokouspöytäkirja 24.10.2022 
Käytiin läpi ja hyväksyttiin (Liite3). 
- rekisterin ylläpitomaksun hinnoittelu (Liite4) 
Toiminnanjohtaja esitteli hallitukselle nykyisen jäsenrekisterilaskutuksen perusteet, joita 
laskutetaan puolivuosittain jäsenliitoilta sen alaisuudessa olevien kilpakeilahallien rata-
määrien perusteella. Maksu vuosittain/rata on ollut vuosikausia 11 euroa/rata. 
Rekisteriohjelman uusimisen myötä talous- ja työvaliokunta teki päätöksen esittää hallituk-
selle nostaa maksu 22 euroon/rata/vuosi. Isoimman liiton ratamäärien, Helsingin Bowling-
liiton, osalta suureen ratamäärään perustuvan kompensaation maksu nostettiin 17 eu-
roon/rata/vuosi, jotta maksu olisi oikeudenmukaisempi verrattuna muihin isompiin liittoihin. 
Hallitus hyväksyi tämän esityksen yksimielisesti. 
 
9. Liittovaltuuston asiat 
 
- toimintakertomus 2021-2022 ja tulososa 
Hyväksyttiin esitettäväksi valtuustolle (Liite5 ja 6). 
- talousarvio 2023 
Toiminnanjohtaja esitteli hallitukselle talous- ja työvaliokunnan esityksen vuoden 2023 ta-
lousarviosta. Vuoden 2020 arvokilpailujen siirroista ja peruuntumisista kertynyt loppu yli-
jäämää tullaan vielä käyttämään tulevan vuoden budjetissa. Eliisan osakkeiden myynnistä 
kertyvä tuotto on sisällytetty myös talousarvioon. Hallitus hyväksyi esityksen yksimielisesti 
esitettäväksi valtuustolle (Liite7). 
- kevätkaudella liittyvien jäsenmaksuehdotus (Liite8) 
Toimistolta oli laadittu ehdotus kevätkaudella liittyvien jäsenten laskutukseen koskien 
kaikkia lisenssityyppejä.  
Nykytilanne:  
Keväällä (1.1. -30.6.) liittyneiltä uusilta tai vähintään kaksi kautta rekisteröitymättä olleilta 
jäseniltä peritään täysimääräinen SKL:n jäsenmaksu. Seuraavalla kaudella nämä keväällä 
rekisteröityneet jäsenet ovat vapautettuja SKL:n jäsenmaksusta. 
Ehdotus: 
Keväällä (1.1. -30.6.) liittyneiltä uusilta tai vähintään kaksi kautta rekisteröitymättä olleilta 
jäseniltä peritään puolet (50%) täysimääräisestä SKL:n jäsenmaksusta. Seuraavalla kau-
della näiltä keväällä rekisteröityneiltä jäseniltä peritään täysimääräinen SKL:n jäsen-
maksu. 
Hyödyt: 
-Jäsenmaksuista saadut tuotot kasvavat seura, paikallisliitto ja SKL-tasoilla. 
-Laskutus helpottuu huomattavasti. Nyt joudutaan syksyn laskutusta varten käsin kirja-
maan ne jäsenet, joiden ensirekisteröityminen on tapahtunut aiemmin kuin keväällä. Eri-
tyyppiset laskutusperusteet vähenevät (nyt 12kpl ehdotetulla tavalla 6 kpl). 
Voitaisiin myös markkinoida keväisin SKL:n jäsenmaksu puoleen hintaan.  
Esitys hyväksyttiin esitettäväksi valtuustolle. 
- jäsenmaksut 
Päätettiin esittää jäsenmaksukorotuksia vuodelle 2023 seuraavasti;  
henkilöjäsen aikuiset 10 € ja ensilisenssi 5 €. Ovat huomioitu jo talousarviossa 2023. 
- korvaukset ja palkkiot 



 

Hyväksyttiin esitettäväksi valtuustolle (Liite9). 
 
10. Ansiomerkkihakemukset 
 
Ei hakemuksia. 
 
11. Saapuneet kirjeet 
 
Ei saapuneita kirjeitä. 
 
12. Muut asia 
 
Ei muita asioita. 
    
 13. Seuraavat kokoukset ja kokouksen päättäminen 
 
 Puheenjohtaja päätti kokouksen klo 17.58. 
 

Tulevat kokoukset; 
 
- 29.10. liittokokous 
- 19.11. valtuusto 
- 24.11. hallitus 

 
   

 
Vakuudeksi: 

 
 

 
 
           Olli Hossi Sami Järvilä 
           Puheenjohtaja Sihteeri 


